
Protokół Nr XIX/08

sesji Rady Miejskiej w Gniewie
odbytej dnia 30 kwietnia  2008 r.

--------------------------------------------

Godzina rozpoczęcia sesji 10:00

- Przewodniczący rady - Otwieram XIX sesję V kadencji Rady Miejskiej w Gniewie.

Obradom przewodniczy  – radny Janusz Karzyński – przewodniczący rady i  radny
Franciszek Sumisławski – wiceprzewodniczący rady.

Witam   Wysoką Radę, Burmistrza, Panią Skarbnik,  Pana posła Jana Kulasa,

Pana Romana Kucharskiego Dyrektora Społecznego Biura posła Jana Kulasa, Pana

Janusza  Mateję kierownika prewencji Policji w Gniewie, Pana Roberta Sudenisa,
Komendanta Policji w Tczewie, Pana Jacka Czerwińskiego,  Panie i Panów
Sołtysów, Mieszkańców Gminy Gniew, oraz pozostałych Gości.

- Przewodniczący rady - Na podstawie listy obecności stwierdzam, Ŝe na sali jest
quorum, a więc wystarczająca ilość radnych do podejmowania prawomocnych uchwał
i wniosków. Obecnie jest 13 radnych. ( trzynastu) spóźni się Pan radny Marek Barnik ,
Zbigniew Megger i Stanisław Szwoch. Lista obecności radnych i zaproszonych gości
stanowi załącznik do protokółu.

Porządek obrad wszyscy radni otrzymali na piśmie, a zatem mam pytanie. Czy są
uwagi do przedstawionego porządku obrad? Bardzo proszę. Pan radny Andrzej
Solecki.

- Andrzej Solecki – Wnioskuję o zdjęcie  z porządku obrad  projektu uchwały - Druk
Nr B/186/08 i zaraz powiem dlaczego? W czasie kiedy obradowały komisje
otrzymaliśmy całkowicie inny projekt uchwały niŜ ten , który jest obecnie na sesji.
Ten , który otrzymaliśmy dziś nie jest opiniowany przez komisje dlatego wnoszę o
zdjęcie wyŜej wymienionego  projektu z porządku obrad dzisiejszej sesji.

- Bogdan Badziong – Nie wiem dokładnie dlaczego ten projekt został zmieniony .

- Alojzy Klimczak – Pan Waldemar Szmyt równieŜ prosił ,Ŝeby ten projekt zdjąć z
porządku obrad.

- Bogdan Badziong – Niekoniecznie musi być dziś ta uchwała podjęta , ale wystarczy
się przejść i zobaczyć kto jest producentem tych śmieci. Nie kto inny jak
przedstawiciele ogródków działkowych. Stara uchwała o utrzymaniu porządku i
czystości na terenie gminy nie dotyczyła wprost ogródków działkowych stąd teraz ten
projekt uchwały.
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- Przewodniczący rady – MoŜe rzeczywiście będzie dobrze spotkać się i poprawić ten
projekt uchwały. Czy są jeszcze inne uwagi do tego projektu? Nie widzę?
Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest za  zdjęciem z porządku obrad  tego
projektu  uchwały? Za zdjęciem głosowało 12 radnych. Kto jest przeciw? Przeciw
głosował 1 radny. Informuję ,Ŝe obecnie na sali jest 13 radnych. W głosowaniu brało
udział 13 radnych. Po głosowaniu przybył na obrady sesji o godz. 10:15 spóźniony
pan radny Zbigniew Megger. Obecnie na sali jest 14 radnych. Przystępujemy do
głosowania porządku obrad w całości. Kto z radnych jest za przyjęciem
przedstawionego porządku obrad? Jednogłośnie. Dziękuję. Porządek obrad został
przyjęty w następującym brzmieniu:

1.  Sprawy organizacyjne:
- otwarcie sesji
- stwierdzenie waŜności obrad
- przyjęcie porządku obrad
- przyjęcie protokółu z XVIII sesji  Rady Miejskiej w Gniewie

2.  Porządek i bezpieczeństwo publiczne.

3.  Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy za 2007 rok.

4. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy w Gniewie

- Druk Nr R/187/08,
b) ustalenia poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz

wysokości ich wynagrodzenia - Druk Nr B/188/08,
c) zmiany uchwały Nr III/45/06 Rady Miejskiej w Gniewie z dnia 27 grudnia

2006 roku dotyczącej zlecenia gminnej jednostce organizacyjnej niektórych
zadań Gminy – Druk Nr B/189/08,

d) zbycia nieruchomości gruntowej połoŜonej w Gniewie k.m. 27, w drodze
bezprzetargowej – Druk Nr B/190/08,

e) zbycia nieruchomości w trybie bezprzetargowym na rzecz uŜytkownika
wieczystego – Druk Nr B/192/08,

f) wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierŜaw na nieruchomości
stanowiące własność Gminy Gniew – Druk Nr B/193/08,

h) zatwierdzenia projektu „Upowszechnianie aktywnej integracji na terenie
Gminy Gniew”- Druk Nr B/194/08,

i) szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze ,
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania
przez Miejsko- Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Gniewie
 – Druk Nr B/195/08,

k) zmiany uchwały budŜetowej na rok 2008 Nr XV/128/07 Rady Miejskiej w
Gniewie z dnia 27 grudnia 2007 r. – Druk Nr B/196/08,
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l) przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Tymawa, Piaseczno, Jeleń
i Rakowiec na terenie gminy Gniew – Druk Nr B/197/08,

ł)    przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla fragmentu wsi Tymawa, Piaseczno, Jeleń i Rakowiec na
terenie gminy Gniew- Druk Nr B/198/08,

m) wyraŜenia zgody na przekazanie udziałów posiadanych przez Gminę Gniew
w Spółce „Eko–Gniew” Spółka z o.o. w Gniewie na rzecz „INWEST –   KOM”
Spółka z o.o. w Gniewie -  Druk Nr B/199/08,

5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie

    międzysesyjnym.

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z

    wykonania uchwał Rady.

7. Interpelacje i zapytania radnych.

8. Informacja Przewodniczącego Rady o złoŜonych interpelacjach i uzyskanych

    odpowiedziach na interpelacje.

9. Wolne wnioski i informacje.
a) upowaŜnienie Komisji Rewizyjnej do  rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta
     i Gminy w Gniewie.

10. Ustalenie terminu następnej sesji.

11. Zakończenie sesji.

Uwag do protokółu z  poprzedniej XVIII sesji nie zgłoszono. Protokół był do wglądu
w biurze rady, obecnie znajduje się przy liście obecności i proponuję przyjąć go bez
odczytywania. Kto z radnych jest za przyjęciem protokółu bez odczytywania?
Jednogłośnie. Dziękuję. Zamykam pkt 1 porządku obrad i przystępujemy do pkt. 2.

Pkt 2 porządku obrad – Porządek i bezpieczeństwo publiczne.

-        Przewodniczący rady -   Bardzo proszę. Pan Burmistrz Bogdan Badziong.

Bogdan Badziong – Problematyka bezpieczeństwa jest dość złoŜona , ale we
współpracy z róŜnymi organizacjami jak z Policją, StraŜą Miejską, Centrum
Reagowania, StraŜą PoŜarną i Leśną dajemy sobie z tym radę. Współfinansujemy
zakup pojazdów dla Policji , a obecnie remont  posterunku Policji w Gniewie  przez,
co poprawią się warunki lokalowe i zmiany kadrowe pójdą równieŜ w dobrym
kierunku. ChociaŜ czasami coś boli to jednak zawsze się dogadujemy i dobrze ze
sobą współpracujemy. Współpracujemy równieŜ ze StraŜą Graniczną w Gdańsku.
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Występowaliśmy z wnioskiem do Policji o zwiększenie obsady policji do działań
prewencyjnych  na okres letni . W zakresie bezpieczeństwa słuŜy tu nam Gminne
Centrum reagowania , które czynne jest całą dobę. Jest teŜ sprawne pogotowie
ratunkowe. Jak wszystkim wiadomo tworzymy StraŜ Miejską. Mamy nowego
Komendanta, który pracował w StraŜy Granicznej i musimy z tym Panem
porozmawiać, Ŝeby wiedzieć kto jakimi sprawami powinien się zajmować. Działa
równieŜ Społeczna StraŜ Ekologiczna coś na wzór Polskiego Związku
Wędkarskiego. Chodzi o to , Ŝeby Ci społecznicy równieŜ reagowali na pewne
sprawy. Na następną sesję przygotujemy projekt uchwały w tej sprawie. Inną słuŜbą
z , którą równieŜ współpracujemy jest StraŜ Leśna. Rolą Gminy jest koordynowanie
tymi wszystkimi słuŜbami. Kolejną waŜna sprawą dla Gminy jest oznakowanie
róŜnych miejsc w Gminie. Trudno czasami trafić tym wszystkim słuŜbom w
odpowiednie miejsce. WaŜne jest równieŜ informowanie mieszkańców o róŜnych
zmianach, które w Gminie zachodzą. Informujemy mieszkańców poprzez róŜnego
rodzaju tablice informacyjne, w BIP, dodatku do Nowin Gniewskich. Podajemy
róŜne adresy instytucji , firm, telefony alarmowe wszystko po to ,Ŝeby
mieszkańcom Gminy Ŝyło się lepiej. Wszystkie te nasze zabiegi  zdają egzamin , bo
ludzie nie chodzą juŜ po takie rzeczy do Urzędu , nie błądzą tylko od razu telefonują
w odpowiednie miejsce, gdzie sprawa od ręki moŜe zostać załatwiona.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Informuję radnych , Ŝe w tej chwili przybyli na
sesję spóźnieni radny marek Barnik i radny Stanisław Szwoch. Jest godz. 10:20.
Bardzo proszę. Pan Janusz Mateja  kierownik prewencji Policji w Gniewie.

- Janusz Mateja – Będąc na posiedzeniu  komisji społecznej był problem z
wałęsającymi się psami. Jeśli jest taki problem to naleŜy go zgłosić, a my juŜ
podejmiemy odpowiednie działania. Była teŜ podnoszona sprawa sprzedaŜy
alkoholu nieletnim. RównieŜ i w tej sprawie podjęliśmy działania wspólnie z
komisją ds. rozwiązywania problemów alkoholowych w Gminie. JeŜeli  to się
potwierdzi będziemy wnioskować o cofnięcie koncesji. Jeśli są pytania chętnie
odpowiem.

- Mariola Czwiklińska – Przedstawiła wnioski z posiedzenia komisji społecznej – zał.
do protokółu. Podczas posiedzenia komisji stwierdzono brak przygotowania
Komendanta StraŜy do dyskusji.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Bardzo proszę. Pan Robert Sudenis Komendant
Policji w Tczewie.

- Robert Sudenis – Dziękuję serdecznie za zaproszenie mnie na obrady dzisiejszej
sesji. UwaŜam , Ŝe kontakt taki pomiędzy nami jest jak najbardziej poŜądany.
ZłoŜyliśmy wniosek do Komendy Policji w Gdańsku gdyŜ  chcieliśmy dokonać
wymiany policjantów. Niestety wniosek ten został zaopiniowany negatywnie z
powodu braku  środków, których my teŜ  niestety nie mamy. Wiązałoby by się to z
kosztami zakwaterowania i wyŜywienia. Wszystkie siły prewencyjne zostały
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skierowane nad morze. Być moŜe w przyszłym roku uda nam się coś takiego zrobić.
PoniewaŜ posterunek Policji obsługuje jeszcze Gminę Morzeszczyn w związku z
tym będzie zatrudniona dodatkowo jeszcze jedna osoba. Gmina ma obowiązek
wystąpić do Policji o zwiększenie obsady w razie większych imprez odbywających
się na jej terenie. Odbywa się to jednak tylko na zasadzie akcyjności, nie na stałe. Ja
osobiście będę namawiam Gminy do załoŜenia monitoringu. Dobrze byłoby gdyby
uczestniczył w tym cały powiat. Chodzi mi o zbudowanie takiego centrum
monitoringu. Tam gdzie jest monitoring napadów nie ma. Jestem chętny do
współpracy. Jeśli są pytania odpowiem.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Jeśli zajdzie taka potrzeba będziemy zapraszać. A
co do tego monitoringu to sprawa jest do rozwaŜenia. Dziękuję za przybycie.  Czy
moŜe są jeszcze pytania do Pana Komendanta? Bardzo proszę. Pan Dariusz
Poznański sołtys wsi Gogolewo.

- Dariusz Poznański – Czy jest moŜliwość większej prewencji. To znaczy chodzi mi o
to ,Ŝeby było Was więcej widać. Bo jak dotąd to tylko widać od czasu, do czasu
przejeŜdŜający samochód. PrzecieŜ ten samochód moŜe się takŜe zatrzymać
prawda? Niech Policja idzie do szkół mówi więcej o zagroŜeniach, piciu alkoholu
to da więcej poŜytku niŜ zamykanie piwnych ogródków.

- Janusz Mateja – Jest nas tylko 16 i staram się jak mogę, ale na dobę przypada tylko
3 policjantów  i  te 16 osób w skali miesiąca trzeba zagospodarować.

- Robert Sudenis – Jeśli obsada jest 15 osobowa to  ten problem widoczności
policjantów na ulicach jest trudny, bo do patrolowania ulic jest tylko 6 osób.
Policjanci teŜ muszą mieć wolne, ale na okrągło patrolujemy. Ja teŜ bym chciał
,Ŝeby policjanci znajdowali się w kaŜdej miejscowości , ale niestety przy takiej
obsadzie jest to niemoŜliwe.

- Janusz Mateja-  Jeśli chodzi o te piwne ogródki ? O tym czy ma powstać piwny
ogródek, czy nie decyduje Urząd Miasta , a nie Policja. Taki ogródek musi odebrać
Sanepid i tu juŜ zaczynają się schody.

- Przewodniczący rady – Czy Pan Burmistrz chciałby się odnieść do tego
monitoringu?

- Bogdan Badziong – To nie jest takie proste. Całodobowo ktoś musi ten monitoring
dozorować i jeśli się cos dzieje musi reagować. Trzeba by zatrudnić dodatkowe
osoby. Chcieliśmy kierować to w stronę Policji , a tu widać ,Ŝe Policja chce Ŝeby
zrobiły to Gminy i Starostwo. A więc sprawa zostaje do załatwienia.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Bardzo proszę. Pan radny Andrzej Solecki.
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- Andrzej Solecki – W ostatni wekend nasza Spółka z o.o. „Inwest-Kom”
zafundowała naszym mieszkańcom szambo. Ciągniki wywoziły szlam z naszej
oczyszczalni ścieków. Ludzie wyzywali na władzę i przy okazji na mnie. Do takiej
sytuacji nigdy więcej nie powinno dojść. Upał , a do tego to szambo.

- Dariusz Poznański – Ten syf o , którym mówił radny Solecki pojechał do
Gogolewa. Nie wiem dlaczego u nas tak jest , ale byłem na oczyszczalni w Tczewie
i tam czegoś takiego nie ma. Tam jest dŜdŜownica , która przerabia ten szlam. A u
nas wozi się to przez całe miasto do Gogolewa.

- Przewodniczący rady – Trzeba będzie się nad tym zastanowić jak tę sprawę
rozwiązać. Proszę teraz Pana posła Jana Kulasa o przedstawienie sytuacji w sejmie.

- Jan Kulas – Przedstawił sytuację i sprawy , które łączą Tczew i Gniew tj. most na
Wiśle. 19 maja br. Pan poseł Biernacki będzie prowadził rozmowy w sprawie
wstępnego projektu budowy mostu na Wiśle. Gdyby budowa zakończyła się w 2012
roku bardzo bym się cieszył. Przedstawił sprawy budowy dróg i autostrad, naprawę
słuŜby zdrowia i poinformował radnych o budowie przystani wodnej w Tczewie nad
Wisłą.

- Przewodniczący rady – Wiemy ,ze Toruń równieŜ zabiega o most.

- Jan Kulas – Budowa mostu na Wiśle jest naszym zadaniem priorytetowym i
będziemy tego pilnować. Pierwszeństwo w budowie ma Tczew i Gniew. Przy tej
okazji chciałbym poinformować ,Ŝe dnia 24 maja br. o godz. 12:00 będzie otwarcie
przystani wodnej w Tczewie. Serdecznie wszystkich zapraszam.

- Andrzej Solecki – Chciałbym Pana prosić o pomoc w naprawieniu dachu na Zamku
w Gniewie. Pan Prezes nie podoła sam takiemu zadaniu dlatego wnioskował o
sprzedaŜ Zamku. Ale dobrze byłoby ,Ŝeby ten zabytek dziedzictwa Państwa
KrzyŜackiego nie przeszedł w prywatne ręce. Czy nie moŜna tak jak dla Tczewa
załatwić pieniędzy na remont dachu Zamku w Gniewie? Dlaczego wszyscy się od
tego odsunęli?

- Jan Kulas – Są to sprawy Gminy Gniew i decyzja naleŜy do samorządu Gminy
Gniew. Przy duŜych projektach są potrzebne duŜe środki własne. Na te 6 mln zł
Tczew musiał wyłoŜyć 3 mln zł. środków własnych. Dlatego trzeba te fundusze
łączyć. Myślę ,Ŝe to czynicie. Trzeba się dogadywać i porozumiewać tu na miejscu.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Zamykam pkt 2 porządku obrad i ogłaszam 10
minut przerwy.

- Przerwa 10 minut.
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- Przewodniczący rady – Wznawiam obrady po przerwie. Przystępujemy do pkt. 3
porządku obrad.

Pkt 3 porządku obrad –  Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy za 2007 rok.

    -    Przewodniczący rady -   Bardzo proszę . Pani skarbnik Maria Olszewska.

- Maria Olszewska – Odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o
wykonaniu budŜetu Gminy  za 2007 rok, opinię RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej
w sprawie wykonania budŜetu Gminy .

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Bardzo proszę. Pani przewodnicząca Komisji
Rewizyjnej Walentyna Czapska.

- Walentyna Czapska – Odczytała opinię RIO o wniosku Komisji  w sprawie
przeprowadzenia kontroli dotyczącej wykonania budŜetu Gminy za 2007 rok- zał.
do protokołu. Protokół z przeprowadzonej kontroli znajduje się  w teczce Komisji
Rewizyjnej i stanowi załącznik do protokołu. Komisja Rewizyjna wnioskowała o
udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy w Gniewie.

- Przewodniczący rady – Przy sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy za 2007
rok pracowały wspólnie Komisja Finansów i Komisja Gospodarki. BudŜet był
wielokrotnie analizowany, radni byli zadowoleni z wykonania budŜetu choć nie
obyło się bez zdań kontrowersyjnych.

- Andrzej Solecki – nad szczegółami dyskutowaliśmy w ramach swojej komisji. Na
podstawie tych zadań stwierdzam , Ŝe ten budŜet zatwierdzono dzięki radnym
Klubu „ Twoja Gmina”. BudŜet ten był budŜetem utworzonym na przetrwanie.
Zgodnie ze statutem powinna w tej chwili odbyć się dyskusja.

- Przewodniczący rady – Nad wykonaniem budŜetu dyskutowaliśmy w komisjach i
wystarczy zajrzeć do protokołów.

- Andrzej Solecki – Proszę nie wybijać mnie z rytmu , bo chyba mogę się
wypowiedzieć jako ta konstruktywna jednoosobowa opozycja? Gmina Gniew na
zadania inwestycyjne przeznaczyła 6,9% , a Gmina sąsiednia 3.444 tyś. zł. Nasi
miejscowi ludzie , którzy znają się na finansach twierdzą, Ŝe duŜo środków poŜera
nam oświata. Pelplin ma 8 szkół podstawowych i 5 gimnazjum i nigdy nie
słyszałem ,Ŝe Gmina duŜo środków przeznacza na szkoły. Inwestycje , które zostały
zrealizowane nie były pro- społeczne. Nie zrobiliśmy ani kawałka drogi , ani nie
wybudowaliśmy Ŝadnego mieszkania socjalnego.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nie
widzę? Komisja Rewizyjna wywiązała się ze swojego zadania o czym świadczy
opinia RIO. Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest za przyjęciem
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sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Gniew za 2007 rok. Za głosowało 14
radnych , 1 radny był przeciw. Dziękuję. Sprawozdanie zostało przyjęte. I moŜe od
razu przejdziemy do podjęcia uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza
Miasta i Gminy w Gniewie - Druk Nr R/187/08. Przystępujemy do głosowania.
Kto z radnych jest za udzieleniem absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy w
Gniewie ? Za głosowało 14 radnych. Kto jest przeciw? Przeciw głosował 1 radny.
Głosów wstrzymujących nie było. Dziękuję. Gratuluję Pani Skarbnik i Panu
Burmistrzowi Ŝycząc dalszej dobrej współpracy i jeszcze lepszych sukcesów.

- Jan Kulas – Ja równieŜ gratuluję Pani Skarbnik i Panu Burmistrzowi oraz radnym.
Jest to niejako święto dla Gminy gdy władze otrzymują absolutorium. Zapraszam
radnych do zwiedzenia sejmu w czerwcu lub we wrześniu. Zapraszam, naprawdę
warto. Dziękuję.

- Przewodniczący rady – Dziękujemy za zaproszenie. Na pewno skorzystamy i
odwiedzimy sejm.

- Maria Olszewska – Dziękuję radnym za dobrą współpracę, wyrozumiałość i
głosowanie nad moimi uchwałami.

- Przewodniczący rady - Zamykam pkt. 3 porządku obrad i przystępujemy do pkt. 4.

Pkt 4 porządku obrad – Podejmowanie uchwał.

- Przewodniczący rady – Kolejny projekt uchwały w sprawie ustalenia poboru
podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz wysokości ich
wynagrodzenia - Druk Nr B/188/08. Czy są uwagi do przedstawionego projektu?
Nie widzę? Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej
uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/45/06 Rady Miejskiej
w Gniewie z dnia 27 grudnia 2006 roku dotyczącej zlecenia gminnej jednostce
organizacyjnej niektórych zadań Gminy – Druk Nr B/189/08. Czy są uwagi do
przedstawionego projektu? Nie widzę? Przystępujemy do głosowania. Kto z
radnych jest za podjęciem tej uchwały? Za głosowało 14 radnych , 1 radny głosował
przeciw. Głosów wstrzymujących nie było.  Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie  zbycia nieruchomości gruntowej połoŜonej w
Gniewie k.m. 27, w drodze bezprzetargowej – Druk Nr B/190/08. Czy są uwagi do
przedstawionego projektu? Nie widzę? Przystępujemy do głosowania. Kto z
radnych jest za podjęciem tej uchwały?  Jednogłośnie.  Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w trybie
bezprzetargowym na rzecz uŜytkownika wieczystego – Druk Nr B/192/08. Czy są
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uwagi do przedstawionego projektu? Nie widzę? Przystępujemy do głosowania. Kto
z radnych jest za podjęciem tej uchwały?  Jednogłośnie.  Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnych umów
dzierŜaw na nieruchomości stanowiące własność Gminy Gniew – Druk Nr
B/193/08. Czy są uwagi do przedstawionego projektu? Nie widzę? Przystępujemy
do głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały?  Jednogłośnie.
Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „Upowszechnianie
aktywnej integracji na terenie Gminy Gniew”- Druk Nr B/194/08. Czy są uwagi do
przedstawionego projektu? Nie widzę? Przystępujemy do głosowania. Kto z
radnych jest za podjęciem tej uchwały?  Jednogłośnie.  Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad przyznawania i
odpłatności za usługi opiekuńcze ,   częściowego lub całkowitego zwolnienia od
opłat oraz trybu ich pobierania przez Miejsko- Gminny Ośrodek Pomocy
Społecznej w Gniewie  - Druk Nr B/195/08. Czy są uwagi do przedstawionego
projektu? Nie widzę? Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest za
podjęciem tej uchwały?  Jednogłośnie.  Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na rok 2008 Nr
XV/128/07 Rady Miejskiej w Gniewie z dnia 27 grudnia 2007 r. – Druk Nr
B/196/08. Bardzo proszę. Pani skarbnik Maria Olszewska.

- Maria Olszewska  -  Omówiła zmiany do budŜetu Gminy na 2008 rok.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Czy są pytania?  Nie widzę? Przystępujemy
zatem do głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej  uchwały?  Jednogłośnie.
Dziękuję.  Uchwała została podjęta  15 głosami „za” i   otrzymuje Nr XIX/183/08.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi
Tymawa, Piaseczno, Jeleń i Rakowiec na terenie gminy Gniew – Druk Nr
B/197/08. Czy są uwagi do przedstawionego projektu? Nie widzę? Przystępujemy
do głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały?  Jednogłośnie.
Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego
planu zagospodarowania   przestrzennego dla fragmentu wsi Tymawa, Piaseczno,
Jeleń i Rakowiec na   terenie gminy Gniew- Druk Nr B/198/08. Czy są uwagi do
przedstawionego projektu? Nie widzę? Przystępujemy do głosowania. Kto z
radnych jest za podjęciem tej uchwały?  Jednogłośnie.  Dziękuję.
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- Kolejny projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przekazanie udziałów
posiadanych przez Gminę Gniew  w Spółce „Eko–Gniew” Spółka z o.o. w Gniewie
na rzecz „INWEST –   KOM” Spółka z o.o. w Gniewie -  Druk Nr B/199/08.  Czy
są uwagi do przedstawionego projektu? Bardzo proszę. Pan radny Andrzej Solecki.

- Andrzej Solecki – Brak uzasadnienia. Proszę o uzasadnienie tego projektu uchwały?

- Bogdan Badziong – Jest obecnie dwóch udziałowców Gmina Gniew i „Inwest-
Kom”. Chcemy nasze udziały przekazać spółce „Inwest-Kom” w Gniewie. Po to,
Ŝeby Spółka mogła działać w  odpowiednim zakresie.

- Alojzy Klimczak – Czy te udziały są równieŜ w ziemi? Jeśli tak to za dwa lub trzy
lata Prezes Spółki sprzeda tę ziemie bo będzie chciał zrobić na tym interes. KaŜdy
ha ziemi przedstawia dziś duŜą wartość.

- Iwona Kitta – Spółka „Eko-Gniew” w chwili obecnej nie posiada nic poza plantacją.
śeby oddzielnie prowadzić tę firmę potrzebny jest przynajmniej jeden ciągnik. Ja
nie mam nic , a bez sprzętu Spółka nic nie zrobi. W momencie kiedy zostanie to
przejęte przez „Inwest – Kom” będą oni inaczej traktowali obsługę tej działalności.
Usługi są dziś bardzo drogie , a ja nie mam pieniędzy Ŝeby za nie płacić.

- Alojzy Klimczak – Jeśli jakaś działalność Spółce ‘Inwest- Kom” przynosi straty to
Pan Prezes Cybura nawet 15 minut nie będzie się zastanawiał co z tym zrobi? Za
kaŜdy  hektar  ziemi dzierŜawa musiała być płacona?

- Iwona Kitta – Grunty pod wierzbę dostałam bardzo zaniedbane. Nawet jeśli to do
tej pory nie przynosiło zysków finansowych , to przynosiło zyski społeczne.
Kompleksowo ma to róŜny wymiar.

- Przewodniczący rady – Dziękujemy Pani i nie musimy się obawiać tego ,Ŝe Spółka
„ Inwest-Kom” sprzeda te grunty bo wierzba jest potrzebna do opalania szkół.
Burmistrz jest załoŜycielem tej Spółki i ma w tej sprawie teŜ coś do powiedzenia.

- Andrzej Solecki – Dziwię się Pani ,Ŝe nie ma Ŝadnego sprzętu . PrzecieŜ Rada
zabezpieczyła środki na zakup sprzętu dla Spółki. Jestem pełen obaw , co do
intencji Spółki „Inwest-Kom” , bo moŜe być tak jak mówi Pan radny Klimczak.
Spółka teŜ otrzymała grunty pod bloki socjalne, a potem wybudowała domy i
sprzedała po cenie komercyjnej. TeŜ uwaŜam , Ŝe Gmina powinna mieć nad tym
kontrolę.

- Marek Barnik – PoniewaŜ Pan Przewodniczący juŜ wypowiedział się w tej sprawie
powiem tak: Kto kupi VI kl. ziemi? Poza tym Szkoła w Opaleniu opalana jest
wierzbą energetyczną i cały czas ta wierzba będzie potrzebna. Nie widzę tu Ŝadnego
niebezpieczeństwa.
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- Przewodniczący rady – Dziękuję. Bardzo proszę. Pan burmistrz Bogdan Badziong.

- Bogdan Badziong – Zapotrzebowanie na zrębki jest bardzo duŜe i z całym
szacunkiem dla Pana radnego Soleckiego,  nie mogę zrozumieć tego ,Ŝe Pan patrzy
na Gminną Spółkę jak na złodzieja. Doczepił się Pan do tego projektu , a kiedyś
sam Pan za tym głosował. Gmina jest głównym udziałowcem tej Spółki i proszę nie
patrzeć na Spółkę z tej strony.

- Alojzy Klimczak – Nie ma do Spółki zaufania i powiem dlaczego?  Było
sprawozdanie finansowe Spółki „ZUK” i Pan Prezes wykazał 40 tyś. zł zysku. Czy
to było ujęte przy zakupie sprzętu w leasingu? Długi trzeba będzie spłacić? Jeśli to
przekaŜecie do Spółki „Inwest-Kom” to do końca kadencji tej wierzby nie będzie.
Czy rzeczywiście Pan ma nad tym taką kontrolę?

- Bogdan Badziong – W firmie są róŜni ludzie , ale przede wszystkim muszę patrzeć
na wskaźniki i wyniki. Wyniki wskazują ,Ŝe firma idzie do przodu.

- Alojzy Klimczak – Pan Burmistrz zarzucił mi ,Ŝe dwie kadencje do tyłu juŜ
kotłownia miała być sprzedana. Tak ten plan był juŜ dawno przygotowany i Ci sami
ludzie załatwili tę sprawę. My wówczas tego nie sprzedaliśmy.

- Bogdan Badziong – TeŜ byłem wówczas na tej sesji w zamku i wiem jak było. To
nie moja wina , Ŝe nie moŜna się było wtedy dogadać.

- Przewodniczący rady – Leasing to jest najszybsza forma kredytu. Przystępujemy do
głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały? Za losowało 11 radnych.
Kto jest przeciw? Przeciw głosowało 3 radnych , 1 radny wstrzymał się od głosu.
Dziękuję. Uchwała została podjęta. Zamykam pkt 4 porządku obrad i
przystępujemy do pkt. 5.

Pkt 5 porządku obrad –  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

-  Przewodniczący rady – Odczytał przygotowaną informację , która stanowi
załącznik do protokołu. Czy sa pytania ? Nie widzę?  Zamykam pkt 5 porządku
obrad i przystępujemy do pkt. 6.

Pkt 6 porządku obrad – Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie

miedzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał.

- Bogdan Badziong – Odczytał przygotowane sprawozdanie , które stanowi załącznik
do protokółu.

- Przewodniczący obrad –  Dziękuję. Bardzo proszę. Pan wiceburmistrz Bogdan
Olszewski.



12

- Bogdan Olszewski – Chciałbym przedstawić Państwu informację dotyczącą
Wzgórza Zamkowego. Jestem przewodniczącym Komisji ds. prywatyzacji Wzgórza
Zamkowego. Szukamy strategicznego partnera dla naszej Gminy, który zajmie się
zagospodarowaniem Wzgórza Zamkowego. Jestem umówiony z przedstawicielami
Fundacji, Radnymi i Urzędnikami związanymi z firmą konsultingową , Ŝeby
zastanowić się nad tym w jakiej formie ten Zamek miałby działać. Chcemy dokonać
analizy zagroŜeń ,zysków i strat. Materiały są w fazie opracowania i na początku
maja chcę do takiego spotkania doprowadzić. Kluczem do sukcesu jest opracowanie
odpowiedniej oferty. Dziękuję.  Zamykam pkt 6 porządku obrad i przystępujemy do
pkt. 7.

Pkt 7 porządku obrad – Interpelacje i zapytania radnych.

- Przewodniczący obrad -  Do rady wpłynęły 3 interpelacje  i 1 zapytanie radnego
Andrzeja Soleckiego.

- Andrzej Solecki – Odczytał swoje interpelacje – zał. do teczki interpelacji.

- Przewodniczący rady – Interpelacja moja  dotyczyła zainstalowania słupa
ogłoszeniowego przy parkingu w PieniąŜkowie oraz oświetlenia.

- Walentyna Czapska – Czy plac przy ul. 27 Stycznia przygotowywany jest na aleję?

- Bogdan Badziong – Będzie przeznaczony na teren zielony. Jest na to projekt i
powoli go realizujemy.

- Franciszek Sumisławski – ZbliŜa się maj , a więc mam pytanie . Czy dojdzie do
skutku sprzedaŜ mieszkań w przedszkolu w Jeleniu?

- Bogdan Badziong – We wspólnocie szkoła będzie udziałowcem. Chcąc to sprzedać
musimy się zabezpieczyć. Na pewno Ci mieszkańcy będą mogli te mieszkania
wykupić , ale jest to proces dość długi.

- Marek Barnik – Z Rakowca dochodzą nas głosy ,Ŝe chcą zrobić ze szkoły
przedszkole. Takie są przynajmniej deklaracje.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś chciałby zabrać głos? Nie
widzę? Zamykam pkt 7 porządku obrad i przystępujemy do pkt. 8.

Pkt 8 porządku obrad – Informacja Przewodniczącego Rady o  złoŜonych

interpelacjach i uzyskanych odpowiedziach na interpelacje.
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- Przewodniczący obrad –  JuŜ tę sprawę załatwiliśmy przy interpelacjach i
zapytaniach. Wobec powyŜszego Zamykam pkt 8 porządku obrad i przystępujemy
do pkt 9.

Pkt 9 porządku obrad – Wolne wnioski i informacje.

- Przewodniczący rady – Pan kierownik Miejsko –Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Gniewie chciałby złoŜyć podziękowanie. Bardzo proszę. Pan
Stanisław Lamkiewicz.

- Stanisław Lamkiewicz – Chciałbym złoŜyć podziękowanie na ręce Pana radnego
Grzegorza Wasielewskiego za pomoc w zorganizowaniu transportu Ŝywności i
wózków akumulatorowych dla osób niepełnosprawnych. Jeszcze raz składam
serdeczne podziękowanie. Dziękuję.

- Przewodniczący rady – Gratuluję za skuteczność w działaniu. Przystępujemy do
ppkt. 9a tj. upowaŜnienie Komisji rewizyjnej do przeprowadzenia kontroli. Kto z
radnych jest za upowaŜnieniem Komisji rewizyjnej do przeprowadzenia kontroli w
Urzędzie Miasta i Gminy w Gniewie? Za głosowało 7 radnych, przeciw było 2
radnych , a 4 radnych wstrzymało się od głosu. Dziękuję. Komisja otrzyma
upowaŜnienie. Termin uzgodni z członkami komisji. Bardzo proszę. Pan radny
Andrzej Solecki.

- Andrzej Solecki – Chciałbym złoŜyć informację z posiedzenia rady Społecznej ZOZ
w Tczewie. Posiedzenie dotyczyło ZOZ w Tczewie i ZOL w Gniewie.
Zrealizowano sprzedaŜ usług za ponad 1 mln zł. , ale  koszty równieŜ wyniosły
ponad 1 mln zł. Straty wyniosły ponad 700 tyś. zł. Koszt dziennego pobytu w
placówce  na 1 pacjenta wynosi 135 zł. 75% płaci pacjent resztę dopłaca Państwo.
Koszty remontów nie są określone.

- Andrzej Frost – Dzienny koszt utrzymania chorego w szpitalu tj. 3,20 zł , a posła
900 zł. Taka jest róŜnica.

- Przewodniczący rady – Zapraszam wszystkich chętnych radnych na wyjazd do
Kwidzyna na konferencje z udziałem Ministra Infrastruktury Cezarego Grabarczyka
i Generalnego Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad Janusza Kopera dotyczącą
budowy mostu przez Wisłę w okolicy Kwidzyna. Jeśli będą chętni zapraszam
równieŜ na wycieczkę do sejmu. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę?
Podam jeszcze tylko temat i termin kolejnej sesji.

- Temat:
1.  Organizowanie i prowadzenie działalności kulturalnej – sprawy realizacji zadań

przez Fundację Zamek i jej współpraca z sołtysami, szkołami i organizacjami,
realizacja zadań przez bibliotekę , realizacja zadań przez szkoły.
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Termin:
28 maj 2008 rok ,
miejsce Opalenie Dom Kultury -  godz. 10:00.

- Na tym zamykam kolejną XIX  sesję Rady Miejskiej w Gniewie V kadencji.
Dziękuję wszystkim za przybycie i za rzeczową dyskusję. Godzina zakończenia
sesji 14:00 Na tym protokół zakończono. Protokół sporządzono w dwóch
jednobrzmiących egzemplarzach, jeden dla Burmistrza drugi dla Rady.

-      Protokółowała: Przewodniczący
       GraŜyna Dudzik     Rady Miejskiej w Gniewie

          Janusz Karzyński


